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شــهریار حیدری نماینده مردم ســرپل ذهاب 
و قصرشیرین و عضو کمیســیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی به گفت: روسیه درگیر نزاع داخلی 
و جنگ اوکراین است که تا حدودی نیز غرب مقابل 
آن ها قرار گرفته است. کشوری که هنوز نتوانسته 
اوکراین را شکست دهد می خواهد افکار عمومی 
را تغییر دهد و به همین خاطر دچار این اشــتباه 

استراتژیک شده است!
در طول چند سال گذشته اساس سیاست خارجی جمهوری 
اســامی ایران، بر روابط با روسیه و چین و کسب حمایت از 
آنها در مقابله با غرب قرار گرفته اســت. اما حمایت مسکو از 
مواضع دولت های عربی در نقض یکپارچگی سرزمینی ایران، 
بعد از اقدام چین در عربستان در خصوص جزایر سه گانه بار دیگر 

انتقاداتی نسبت به این سیاست را در پی داشته است.
در این باره شــهریار حیدری نماینده مردم ســرپل ذهاب و 
قصرشیرین و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی به 
جماران گفت: تا امروز روسیه هر جایی که منافعش تامین شده 

است به آن سمت رفته است. البته روسیه اشتباه استراتژیکی 
کرد که فکر کرد می تواند جایگزین غرب در خلیح فارس شود. 
با ارتباط بین ایران و عربستان و همسایگان، حضور غرب در 
خلیج فارس مقداری کمرنگ شد و روسیه برای حضور پررنگ 
خود دچار یک اشتباه استراتژیک شد. این کارکرد روسیه تاریخ 
مصرف دارد که مدت زمان زیادی نمی برد و به یقین می رسد که 

کار اشتباهی کرده است. 
روسیه بیشتر به دنبال بهره برداری سیاسی است

 حیــدری در واکنش توئیت امیرعبداللهیان در خصوص این 
ادعاها نیز افزود: نگاه امیرعبدالهیان از منظر دیپلماتیک بوده 
است، اما از نظر استراتژیک کار روسیه اشتباه بزرگی است. قطع 
به یقین روسیه به دنبال منافع خود است تا در شرایط بحرانی  
به انحراف عمومی مردم خود کمک کند . روســیه درگیر نزاع 
داخلی و جنگ اوکراین اســت که تا حدودی نیز غرب مقابل 
آن ها قرار گرفته اســت. کشوری که هنوز نتوانسته اوکراین را 
شکست دهد می خواهد افکار عمومی را تغییر دهد و به همین 
خاطر دچار این اشتباه استراتژیک شده است! روسیه بیشتر از هر 

کشوری می داند جزایر خلیج فارس متعلق به ایران و جز لاینفک 
جغرافیای ایران است و امکان تغییر به هیچ وجه وجود ندارد، 
اما تحلیلش از شرایط منطقه غلط بوده و بیشتر به دنبال بهره 

برداری سیاسی است. 
وزارت خارجه باید پاسخ قانع کننده ای به مجلس 

و کمیسیون امنیت ملی بدهد 
 وی در پاســخ به این ســوال که آیا اقدام وزارت امور خارجه 
در خصــوص این اقدام کافی بود؟ گفت: در عرف دیپلماتیک 
اولین قدم احضار سفیر است که وزارت امور خارجه آن را انجام 
داد و بعد واکنش مسئولان نظام است که محمد باقر قالیباف 
رئیس مجلس نیز در این خصوص صحبتی داشت و در واقع 
این اعتراض عمومی مردم از زبان مجلس زده شد. اما در عین 
حال وزارت امورخارجه باید این مسئله را ریشه یابی کند که دلیل 
کار روسیه چه بوده و چه منافعی برای روسیه برتر است که این 
حرف را بزند. حال باید وزارت امور خارجه با ریشه یابی پاسخ قانع 
کننده ای به مجلس و کمیسیون امنیت ملی داشته باشد، اما تا به 

حال این توضیحات برای ما مجلسی ها قانع کننده نبوده است.

حیدری، نماینده مجلس: 

روسیه هر جا که منافعش تامین شده به آن سمت رفته است  در فصل برداشت، دستور واردات برنج 
با هیچ قانونی سازگار نیست

کوچکی نژاد، نماینده مردم رشت در مجلس از واردات برنج با دستور معاون رئیس 
جمهور انتقاد کرد و این دستور را خلاف قانون اساسی دانست.

جبار کوچکی نژادارم ساداتی در نشست دیروزمجلس در اخطار قانون اساسی گفت: اخیراً واردکنندگان 
برنج خارجی به معاون اول رئیس جمهور برای واردات یک میلیون تن برنج نامه زده اند که آقای مخبر با 
آن موافقت کرده است. نماینده مردم رشت در مجلس ادامه داد: در فصل برداشت برنج و با توجه به اینکه 
محصول سال گذشته برنجکاران روی دست کشاورزان مانده است، دستور مخبر برای واردات برنج با 
هیچ قوانینی سازگار نیست.به گزارش بازار، وی افزود: واردات برنج با بند )۱۳( اصل )۳( قانون اساسی که 
بر خودکفایی محصولات کشاورزی تأکید دارد، مغایر است. باید از کشاورزی محافظت کنیم و لازم است 

به دولت و معاون اول رئیس جمهور در این زمینه تذکر دهیم.

 مسئولان پس از رسیدن به قدرت 
دست از خدمت به مردم می کشند

نماینده مردم پیرانشهر در مجلس گفت: مسئولان پس از رسیدن به قدرت، دست 
از خدمت به مردم می کشند، در صورتی که تازه کار آنها شروع شده و باید به فکر 

خدمت به مردم باشند.
کمال حسین پور در نشست دیروز مجلس در تذکری خطاب به رئیس جمهور و وزرا عنوان کرد: آقای 
رئیس جمهور؛ بدانید و مسئولان نیز بدانند مردم خادم مسئولان نیستند، بلکه مسئولان خادم مردم هستند. 
با وجود مردم است که مسئولیت ها معنا پیدا می کند. درب اتاق مسئولان باید به روی مردم باز و روی 
آنها گشاده باشد و مردم حق عطاب و خطاب به مسئولان را دارند.نماینده مردم پیرانشهر و سردشت در 
مجلس یازدهم تصریح کرد: مسئولان دولتی در هر سطحی که باشند، حق ندارند به مردم وعده و وعید 
داده و بعد فراموش کنند. هیچ مسئولی حق ندارد از جیب مردم و با پول بیت المال با محافظ در بین مردم 
حاضر شود، دفاتر و ماشین های لوکس داشته باشد و گره ای از مشکات مردم باز نکند.به گزارش خانه 
ملت، وی تاکید کرد: مسئولان باید با مردم صادقانه گفت و گو کنند و مردمی بودن به ادعا کردن نیست. 
مسئولان باید در میان مردم حاضر شوند و به شعار دولت مردمی، عمل کنند. اگر ۱0 درصد از انرژی 
 که وزرا برای گرفتن رأی اعتماد از مجلس می گذارند را صرف خدمت به مردم کنند، مشکل مردم حل 
می شود. وقتی مسئولی به یک صندلی می رسد نباید فکر کند که کار تمام شده، بلکه کار تازه شروع می 
شود. بسیاری از مسئولان دولتی برای رسیدن به یک جایگاه دست و پا می زنند، ولی پس از آنکه به جایگاه 
مذکور می رسند، خدمتی به مردم نمی کنند. حسین پور خطاب به رئیس جمهور و وزیر امور اقتصادی 
خواستار رسیدگی به وضعیت بحرانی بازار بورس شد و گفت: مردم باید در بازارهای مالی احساس امنیت 

کنند، انتظار داریم وضعیت بورس برای مردم تشریح شود تا بیش از این مردم متضرر نشوند.

افزایش روزانه قیمت گوشت، مرغ، لبنیات و دارو حق مردم نیست
نماینده مردم تفت و میبد در مجلس گفت: این حق مردم ایران نیست که کالاهای 
اساسی خودشان مانند گوشت، مرغ، دارو، شیر خشک، تجهیزات مصرفی پزشکی 
و لبنیات را هر روز با قیمت بالاتری خرید کنند و علاوه بر آن با کمبود برخی از آنها 

در بازار نیز مواجه باشند.
 سیدجلیل میرمحمدی میبدی در صحن دیروز  مجلس گفت: توجه رئیس جمهور را به این نکته جلب 
می کنم که همه این افتخارات در سایه گرانی و کاهش قدرت خرید مردم قرار گرفته و کام مردم انقابی 
و فداکار به شدت تلخ شده است.  دولت اگر میخواهد برای بسط و تعمیق حاکمیت داخلی و خارجی 
خود موفق باشد باید تدبیری عاجل برای سفره های مردم بیاندیشد.وی ادامه داد: در حالی که امروز مردم 
گله مند هستند، این حق مردم ایران نیست که کالاهای اساسی خودشان مانند گوشت، مرغ، دارو، شیر 
خشک، تجهیزات مصرفی پزشکی و لبنیات را هر روز با قیمت بالاتری خرید کنند و عاوه بر آن با کمبود 

برخی از آنها در بازار نیز مواجه باشند.

 بانک ها به کارخانه تولید نارضایتی
 در بین مردم تبدیل شده اند

نماینده مردم تالش و رضوانشهر در مجلس با انتقاد از عملکرد بانک ها گفت: رفتار 
تبعیض آمیز بانک ها در اعطای وام منجر به نارضایتی مردم شده است.

حسن محمدیاری در تذکری در جلسه دیروز مجلس بیان کرد: امروز صدای مردم بلند شده است و 
تبعیض درون بانک ها باعث نارضایتی مردم شده است. زمانی که به مردم مراجعه می کنیم شاهد نارضایتی 
آنها از عملکرد بانک ها هستیم. به عنوان نماینده مردم انتظار داریم هیات رئیسه مجلس شورای اسامی 
به این موضوع ورود پیدا کند و از ظرفیت های قانونی خود استفاده کند.وی در ادامه اظهار کرد: امروز مردم 
برای دریافت وام ۱0 میلیونی باید در صف بایستند زمانی که تبعیض را مشاهده می کنند ناراحت می شوند 
متاسفانه بانک ها به نحوی عمل می کنند که به کارخانه تولید نارضایتی در بین مردم تبدیل شده است.
به گزارش ایسنا، نماینده مردم تالش و رضوانشهر در مجلس ی اظهار کرد: آحاد مردم در روستاها زمانی 
که به بانک ها مراجعه می کنند با بهانه های مختلف مواجه شده و نمی توانند وام دریافت کنند. بانک ها 
اظهار می کنند که سهمیه شهرستان ها در نظر گرفته شده اما کارگروه نمی تواند تامین اعتبار کند این 

پاسخ ها منطقی نیست.

 بار سنگین مالیات هنوز 
بر دوش اقشار کم درآمد سنگینی می کند

نماینده مردم فیروزآباد و فراشبند و قیرو کارزین در مجلس در نطق میان دستور خود 
تلاش های دولــت در عرصه داخلی در زمینه اقتصادی، به ویژه در زمینه رونق تولید و 
راه اندازی واحدهای تولیدی تعطیل شده را شایسته تقدیر خواند و گفت: دولت تلاش 
کرده از فرارهای کلان مالیاتی جلوگیری کند، اما متاسفانه هنوز بار سنگین مالیات بر 

دوش حقوق بگیران و اقشار کم درآمد سنگینی می کند و از این بابت گله مندند.
محمد مهدی فروردین، نماینده مردم فیروزآباد و فراشبند و قیرو کارزین در مجلس در جلسه دیروزمجلس با 
اشاره به اینکه دولت در عرصه داخلی نیز در زمینه اقتصادی تاش های زیادی، به ویژه در زمینه رونق تولید و 
راه اندازی واحدهای تولیدی تعطیل شده انجام داده، گفت: این تاش ها شایسته تقدیر است، اما متأسفانه هنوز 
آثار این اقدامات در زندگی مردم ملموس نیست و مردم -به ویژه اقشار کم  درآمد- در شرایط سختی زندگی 
می کنند، که اقدامات عاجل دولت برای کاســتن از رنج آنان را می طلبد.وی در ادامه در بیان نارسایی های 
موجود، عنوان کرد: دولت تاش کرده تا از فرارهای کان مالیاتی جلوگیری کند، اما متاسفانه هنوز بار سنگین 
مالیات بر دوش حقوق بگیران و اقشار کم درآمد سنگینی می کند و از این بابت گله مندند.نماینده مردم فیروزآباد 
و فراشبند و قیرو کارزین با اشاره به اینکه عدم تحقق طرح همسان سازی حقوق بازنشستگان -اعم از لشکری 
و کشوری- موجبات نارضایتی این قشر فداکار شده، گفت: اقدام عاجل دولت در این زمینه، به منزله قدردانی 
از پیشکسوتان عرصه خدمت تلقی خواهد شد. همچنین تعیین تکلیف تبدیل وضعیت نیروهای نهضتی، 
پیش دبستانی و غیرانتفاعی در حوزه آموزش وپرورش و ساماندهی و تعیین تکلیف وضعیت عضویت نیروهای 
شــرکتی و قراردادی، همچنین ارکان ثالث و قرارداد موقت و تمدید قانون تبدیل عضویت برای فرزندان 
ایثارگران ورودی سال ۱۴0۱ در دستگاه های مختلف از دیگر مواردی است که باید به سرعت ساماندهی 
شود.به گزارش خانه ملت؛ فروردین در ادامه عدم همخوانی نرخ تمام شده تولید گندم توسط گندم کاران با نرخ 
تضمینی خرید توسط دولت، رسیدگی بهتر و بیشتر به جامعه عشایری کوچ رو و رفع مشکات این قشر مولد 

را از جمله دغدغه های مردم خواند، که نیازمند توجه ویژه دولت و مجلس انقابی است.

خودشیرینی در برابر چند کشوری که عمرشان کمتر از یک ایرانی 
کهن سال است می تواند منجر به تکرار فروپاشی شوروی شود

نماینده مردم قائنات و زیرکوه در مجلس تصریح کرد: خودشــیرینی در برابر چند 
کشــوری که عمرشان کمتر از یک ایرانی کهن سال است می تواند منجر به تکرار 

فروپاشی شوروی شود.
سلمان اسحاقی در نشست دیروز مجلس در تذکر شفاهی عنوان کرد: متاسفانه فریب خورده ای برای 
خودشــیرینی در برابر چند کشوری که عمرشان از یک فرد کهن سال ایرانی کمتر است به تاریخ کهن 
جغرافیایی ایران دست درازی کرد، قبل از آنکه این فریب ها تکرار شود و نتیجه اش تکرار فروپاشی شوروی 
شود جبران کنید و به خود بیایید.وی ادامه داد: همسان سازی حقوق بازنشستگان به سرمایه اجتماعی انقاب 
که امانت امام راحل است خدشه وارد می کند هشدار می دهد به خون شهیدان خیانت نکنید، اعتبار از آن 
جایی که حاصل می شود که حقوق بازنشستگان را عادلانه کنید پس نباید صحبت از نبود اعتبار کرد.به 
گزارش خانه ملت،  سخنگوی کمیسیون بهداشت مجلس اضافه کرد: هزاران نفر در شهرستان های محروم 

در انتظار اجرای تعهدات بانک ها هستند، تا دیر نشده نسبت به این موضوع جبران کنید.

 موضوع دائمی شدن حقوق بازنشستگان
 به مجلس برگردانده شود

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس تاکید کرد: گرانی ها سبب 
شده تا قدرت خرید مردم کاهش یابد و در سال مهار تورم این وضعیت قابل قبول نیست.

محمدحسن آصفری در تذکری شفاهی در جریان جلسه علنی دیروز مجلس، بیان کرد: امروز شاهد هستیم 
گرانی ها بر مردم فشار وارد کرده و قدرت خرید آنها کم شده و قیمت کالاهای اساسی هر روز نسبت به 
روز گذشته متفاوت می شود. باید جلوی گرانی ها را گرفت. در سال مهار تورم این بازار آشفته قابل قبول 
نیست. وی در ادامه اظهار کرد: وضعیت حقوق بازنشستگان مناسب نیست و قدرت خرید آنها پایین است. 
نمی توان نسبت به این موضوع بی تفاوت بود. در حال حاضر 800 هزار نفر از بازنشستگان کمتر از ۴ میلیون 
تومان حقوق دریافت می کنند. خواهش ما از دولت این است که موضوع دائمی شدن حقوق بازنشستگان که 
امضای نمایندگان را نیز دارد، به مجلس برگرداند. به گزارش ایسنا،وی تصریح کرد: وضعیت بورس مسئله 
جدی است و مجددا آشفته شده و  نیاز است به این مسئله توجه ویژه ای شود زیرا مردم سرمایه خود را به بازار 
سرمایه آورده اند اما هر روز این سرمایه آب می رود. مردم سرمایه خود را در حوزه مسکن ملی هزینه  کرده اند. 
۱0 هزار نفر از مردم اراک منتظر هستند اما پروژه 8۱00 واحدی مسکن ملی اراک متوقف شده و استانداری 
و وزارت راه و شهرسازی پیگیری نمی کند. یارانه حق مردم است. به چه دلیلی بدون توجیه افراد یارانه آنها 
را قطع می کنید و کسی نیز پاسخگو نیست؟ به دلیل داشتن خودروی پراید، یارانه بازنشسته فرهنگی را قطع 
کردند. اینگونه رفتارها قابل قبول نیست. وی افزود: روز دوشنبه تعدادی از ایثارگران دوران دفاع مقدس به 
مجلس آمده بودند و گایه داشتند که چرا تبصره ۳8 مورد بی توجهی قرار گرفته است. مگر امام خمینی )ره( 

نفرموده بودند اجازه ندهید پیشکسوتان ایثار و شهادت در پیچ و خم زندگی فراموش شوند؟

اخبار کوتاه 

رییس کنفدراسیون صادرات ایران بیان کرد: تقریبا کارت 
بازرگانی در اغلب کشورها حذف شده است و اصولا منعی 
برای تجارت وجود ندارد و فقط کافی اســت فرد یک فعال 

تجاری باشد و پرونده مالیاتی داشته باشد.
محمد لاهوتی، رییس کنفدراســیون صادرات ایران بیان کرد: از زمانی 
که به موضوع کارت های یکبارمصرف در جامعه پرداخته شد، نگرانی هایی 
مبنی بر بحث بازگشــت ارز حاصل از صادرات و احیانا ارزهای وارداتی و 
بحث فرارهای مالیاتی مشاهده شد، صدور کارت بازرگانی از اتاق بازرگانی 
منفک شد و به سازمان های بازرگانی استان ها واگذار شد. از آن زمان به بعد 
شرایط تمدید و صدور کارت بازرگانی متاسفانه بسیار سختگیرانه شد.لاهوتی 
تصریح کرد: شرایط جدیدی که برای کارت های بازرگانی اعام کرده اند به 
عقیده من خیلی تسهیل گر نیست، اگرچه توانسته بخشی از مشکات را 
حل کند اما کماکان مشکات پابرجاست و صدور و تمدید کارت بازرگانی 
با مشکات جدی مواجه است. موضوع اخذ هر ساله سوءپیشینه یک مقدار 
کار را سخت کرده، نه این که مشکلی باشد، از نظر من با این اقدام شان 
کسانی که به هر حال سال ها کارت بازرگانی داشته اند و تفاوت فردی که 
امسال می خواهد کارت بازرگانی دریافت کند با کسی که ۳0 سال است که 
این کارت را داشته، درنظرگرفته نمی شود. وی افزود: در کل می توان گفت 
تقریبا کارت بازرگانی در اغلب کشورها حذف شده است و اصولا منعی برای 
تجارت وجود ندارد و فقط کافی است فرد یک فعال تجاری باشد و پرونده 
مالیاتی داشته باشد.رییس کنفدراسیون صادرات ایران ادامه داد: داشتن کارت 

بازرگانی امروز در دنیا یکی از موضوعاتی است که رتبه تسهیل تجارت را 
پایین می آورد. اگر بتوان موضوع فرار مالیاتی را ساماندهی و از آن جلوگیری 
کرد فعالان اقتصادی شناسایی و حقوق حقه دولت از فعالان اقتصادی گرفته 
شود که دارند به صورت زیرزمینی و پوششی فعالیت می کنند این همه فشار 
روی قشر زحمتکش بخش تولید و یا بحث مالیاتی کارمندان نخواهد بود 
و عما یک شفاف ســازی صورت خواهد گرفت که نشان می دهد کارت 
بازرگانی پاسخگوی این همه خواسته نبوده و جز مانعی بر سر راه تجارت چیز 
دیگری نبوده است.لاهوتی با بیان اینکه کارت بازرگانی در دنیا دیگر منسوخ 
شده، گفت: عضویت در اتاق ها و کارت عضویت بازرگانی باید جایگزین 
کارت بازرگانی فعلی شود، اما باید شرایط اخذ مالیات و شناسنامه دارشدن هر 

فعال اقتصادی شناسایی و مشخص شود.

اکنون قیمت مرغ در بازار نه تنها بــه ۱۰۰ هزار تومان بلکه در برخی موارد به ۱۱۰ 
الی ۱۲۰ هزار تومان رسیده است، اما دولت همچنان می گوید قیمت ۷۳ هزار تومان 
 است. این چه نوع قیمت گذاری است که اصلا با واقعیت بازار همخوانی ندارد، قیمت

 ۷۳ تومان به اردیبهشــت ۱۴۰۲ بر می گردد. از آن تاریخ تا کنون دولت پافشاری 
دارد که باید فروش با این قیمت انحام شود و هیچگاه هم در تعیین قیمت موفق نبود.

فرارو- قیمت مرغ در شهر های بزرگ و به ویژه تهران طی هفته های گذشته روندی صعودی را ثبت 
کرده اســت، تجارت نیوز در بررســی میدانی خود، به این موضوع اشــاره کرده که قیمت مرغ در سطح 
خرده فروشی های استان تهران به ۱۱0 هزار تا ۱۱۲ هزار تومان رسیده است. این عدد و رقم ها در شرایطی 
منتشر می شود که دولت سیزدهم وعده داده بود با تشکیل قرارگاه تخصصی مرغ قیمت ها را تحت کنترل 

بگیرد.
به گزارش فرارو، یک کارشناس حوزه مرغ و طیور معتقد است: »راهکار ها ساده است: اولا دولت باید از 
قیمت گذاری دستوری دست بردارد و با تشکل ها و کارشناسان روی قیمت کارشناسی توافق انجام دهد. 

نهاده ها نیز باید به موقع و به وفور به تولید کننده نهایی که مرغدار گوشتی است، اعطا شود.«
از مشکلات قیمت گذاری تا واردات دیرهنگام نهاده ها

ماجرای پرواز بی سابقه قیمت مرغ تا بیش از ۱00 هزار تومانبرومند چهارآیین، رئیس هیات مدیره شرکت 
مادر تخصصی صنعت طیور، به فرارو گفت: »ساختار صنعت مرغ و تخم مرغ یک ساختار خرده مالکی و 
بازار این حوزه رقابتی است. بخش بزرگی از آن چه که این مشکات را در قیمت مرغ رقم می زند، به قیمت 
گذاری مرتبط است. دولت هم در بخش قیمت گذاری ورود می کند و هم در تعیین حجم تولید. شاید از 
همه چیز بدتر، همین قیمت گذاری دستوری باشد. قیمت گذاری دستوری به صاح تولید کنندگان نیست 
و بنابراین تعدادی از تولیدکنندگان بازار را برای یک یا چند دوره رها می کنند، عرضه کاهش پیدا می کند و 
در نتیجه، این مشکات گریبانگیر جامعه می شود. کمبود عرضه، همواره و در همه جای دنیا رخ می دهد. 
وقتی عرضه کاهش پیدا کند طبیعیست که قیمت بالا می رود و گرفتاری هایی که اکنون در سطح جامعه 

می بینیم رخ می دهند.«
وی افزود: »ما نمی گوییم دولت در قیمت ها دخالت نکند، چون ارز ترجیحی را اعطا می کند و قطعا حق 
مسلم دولت، دخالت در قیمت ها است تا قیمت ها کارشناسی باشند. اما مشکل از جایی آغاز می شود که 
شاهد قیمت دستوری هستیم. قیمت دستوری با واقعیت های تولید فاصله معناداری دارد و به ضرر تولید 
کننده است. مشکل بزرگ دیگر ما در این صنعت، وضعیت عمده نهاده های مورد نیاز تولید کننده است. سه 
نهاده عمده که مورد نیاز تولید کنندگان است و بیش از هشتاد درصد قیمت تمام شده را تشکیل می دهند، 
شامل کنجاله سویا، ذرت و جوجه است. اما این نهاده ها که باید به موقع و با قیمت مصوب به دست مصرف 
کنندکان برسد، معمولا به موقع اعطا نمی شود، به خصوص کنجاله سویا و جوجه. این موضوع یکی از 

مشکات قدیمی کار ما است.«
وی گفت: »برای حل این مشکات راهکار ها ساده است: اولا دولت باید از قیمت گذاری دستوری دست 
بردارد و با تشکل ها و کارشناسان روی قیمت کارشناسی توافق انجام دهد. نهاده ها نیز باید به موقع و به 
وفور به تولید کننده نهایی که مرغدار گوشتی است، اعطا شود. اگر کنجاله سویا و جوجه یک روزه به موقع 
در اختیار مرغدار قرار گیرد، قیمت تمام شده نیز کاهش پیدا می کند. اکنون قیمت مرغ در بازار نه تنها به 
۱00 هزار تومان بلکه در برخی موارد به ۱۱0 الی ۱۲0 هزار تومان رسیده است، اما دولت همچنان می گوید 
قیمت ۷۳ هزار تومان است. این چه نوع قیمت گذاری است که اصا با واقعیت بازار همخوانی ندارد، قیمت 
۷۳ تومان به مهر ۱۴0۱ بر می گردد. از آن تاریخ تا کنون دولت پافشاری دارد که باید فروش با این قیمت 
انجام شود و هیچگاه هم در تعیین قیمت موفق نبود.«چهار آیین افزود: »همیشه یا قیمت ها کمتر بوده که 
به ضرر تولید کنندگان است، یا بیشتر بوده که به ضرر مصرف کنندگان است. با این شرایط، طبیعی است 
که بازار سیاه و قاچاق نیز ایجاد می شود. این وضعیت جای امیدواری نمی گذارد. شرایطی که میبینیم، معلول 
است و تا زمانی که علت را برطرف نکنیم، محال است این صنعت متحول شود. مشکات فعلی همانطور 
که گفتم از یک سو قیمت دستوری و از سوی دیگر قیمت نهاده های دامی است. گاهی جوجه تا قیمت سی 
هزار تومان نیز فروخته می شود. وقتی جوجه به قیمت مصوب به دست تولید کنندگان نمی رسد یک گام 
اشتباه برداشته می شود. تا زمانی که ما این مشکات را بر طرف نکنیم، شرایط به همین شکل خواهد ماند 

و حتی باید منتظر شرایطی به مراتب بدتر از این باشیم.«
وی گفت: »نهاده ها معمولا از کشور هایی مثل برزیل و آرژانتین وارد می شود، تا مدتی پیش اوکراین نیز 
یکی از مبداء های وارداتی ما بود که به علت جنگ، دیگر امکان واردات از این کشــور را نداریم. از دیگر 
مشکات این روز های ما واردات ارز است. ما نمی توانیم به دلیل تحریم های تحمیلی، انتقال ارز را به راحتی 

انجام دهیم. در دوره ای، ارز را به شکل روبل استفاده می کردیم، اما چون روسیه هم تحریم شده، مشکات 
نیز مضاعف شده است. هم اکنون ما حدود ۵00 هزار تن دانه سویا در بنادر داریم، که به علت عدم انتقال 

ارز، امکان ترخیص ندارد.«
بازتاب مشکلات ۴۵ روز پیش را امروز می بینیم

ماجرای پرواز بی سابقه قیمت مرغ تا بیش از ۱00 هزار تومانمحمدرضا صدیق پور، دبیر انجمن صنفی 
تولیدکنندگان جوجه یک روزه، درخصوص روند جوجه ریزی طی ماه های اخیر به فرارو گفت: »شــرایط 
جوجه ریزی در کشور بر حسب شرایط زمانی متفاوت است. طی فروردین و اردیبهشت ماه به واسطه بی 
توجهی هایی که در برنامه ریزی و تولید رخ داده بود با مشکاتی رو به رو شدیم. به تبع همین شرایط، 
برخی از گله های مادر، موفق به ادامه تولید نشده و حذف شدند و همین موضوع باعث شد، اثرات کاهش 
تولید فروردین و اردیبهشت ماه ببینیم. اما پس از این بازه زمانی به تدریج با برنامه ریزی هایی که در انجمن 
جوجه یک روزه انجام شد، تولید، روند صعودی گرفت. در فروردین ماه ۱0۷ میلیون جوجه، در اردیبهشت، 
۱۱۲ میلیون جوجه و در خرداد ماه ۱۲۵ میلیون جوجه داشتیم و امیدواریم که در تیر ماه بالغ بر ۱۳0 میلیون 
جوجه ریزی موفقیت آمیز داشته باشیم. به تدریج با افزایش این روند، تولید مرغ نیز ۴۵ تا ۵0 روز بعد در 

بازار مشاهده می شود.«
وی افزود: »وقتی تولید ما افزایش پیدا می کند، طبیعتا بر اساس قوانین اقتصاد، انتظار داریم که قیمت ها 
نیز تغییر کنند، هر چند شاید برخی موانع دیگر نیز در کار باشد که تا حدی از کنترل خارج باشد. برای مثال 
گرمای هوا، شرایط تولید را تحت الشعاع قرار می دهد که شاید بتوان با افزایش سن کشتار، این موضوع 
را متعادل کرد. همچنین بحث تامین نهاده ها را نیز داریم که یک بحث تکراری در هفته های اخیر بود. 
با توجه به جلساتی که در وزارتخانه داشتیم، ظاهرا این موضوع حل شده است و توزیع سویایی که قرار 
بوده در اختیار فعالان این حوزه قرار گیرد نیز آغاز شده است. امیدواریم که همه چیز طی یک ماه آتی به 

روال عادی برگردد.«
صدیق پور در ادامه گفت: »البته ریز مولفه های دیگری نیز وجود دارند که در افزایش قیمت مرغ در بازار 
موثر است. این روز ها با توجه به افزایش قیمتی که در بازار گوشت قرمز وجود دارد، طبیعیست که بسیاری از 
مردم به سمت بازار گوشت مرغ کوچ کرده اند و فشار زیادی به بازار مرغ کشور وارد و از حالت عادی خارج 
شود. با توجه به این که افزایش تولید جوجه خرداد ماه ما از نیمه اول مرداد خود را نشان خواهد داد، قطعا به 
عدد یکصد و بیست و پنج میلیون خواهیم رسید. در کنار فشار ها به بازار تولید، بحث نظارت بر بازار فروش 

مرغ نیز حائز اهمیت است. قیمت های دستوری نیز راهگشا نبوده و نیستند.«
کوچ مصرف کنندگان گوشت قرمز به بازار گوشت مرغ

ماجرای پرواز بی سابقه قیمت مرغ تا بیش از ۱00 هزار تومانهمایون دارابی، مدیرعامل پیشین اتحادیه 
مرغداران گوشتی در خصوص علل احتمالی افزایش مرغ به فرارو گفت: »عرضه به موقع مرغ در بازار، تا 
حد زیادی به جوجه ریزی وابستگی دارد. زیرا مرغ بین ۴۵ تا ۵0 روز پس از جوجه ریزی به بازار عرضه 
می شود؛ بنابراین میزان جوجه ریزی دو ماه پیش، در وضعیت بازار امروز و وضعیت جوجه ریزی امروز به 
بازار دو ماه بعد مرتبط است. اگر حالا با افزایش قیمت ناشی از کمبود مرغ رو به رو باشیم، می تواند تا حدی 
متاثر از جوجه ریزی دو ماه قبل باشد. تا جایی که من مطلعم، ما معمولا حدود ۱۲0 میلیون جوجه ریزی 
داریم، اگر نرخ جوجه ریزی هر ماه نسبت به این رقم کاهشی باشد باید به دنبال علل این کاهش بگردیم. 
درواقع سرنخ مشکل در این بخش به کاهش تولید مرتبط می شود. اما اگر آمار های جوجه ریزی در همین 

حد ۱۲0 میلیون یا بیشتر باشد، باید به سراغ مشکل دیگر باشیم.«
وی افزود: »مشکل احتمالی دوم، وضعیت بازار است. مسئله »کالای جایگزین« می تواند در شکل گیری 
قیمت ها موثر باشد، یعنی کوچ مصرف کنندگان گوشت قرمز به بازار گوشت مرغ. اینجا دیگر مشکل، نرخ 
تولید نیست، بلکه ما با نرخ مصرف سر و کار خواهیم داشت. البته چنین اتفاقی ناگهان رخ نمی دهد، بلکه 
کوچ مصرف کنندگان به بازار مرغ پلکانی و به تدریج رخ می دهد. مسئله سوم می تواند هزینه تولید و بازار 
باشد. درواقع عواملی مثل هزینه انرژی، کارگر و امثالهم برای تولید کنندگان به صرفه است یا خیر و آیا 

قیمت گذاری انجام شده می تواند هزینه های تولید کننده را پوشش دهد یا خیر.«
دارابی گفت: »علت شرایط فعلی می تواند از کاهش تولید تا کالای جایگزین و به هم ریختگی بازار باشد. 
اتفاق خاصی هم در فرهنگ مصرف رخ نداده است که بگوییم فرهنگ مصرف عوض شده است. چون 
اگر بخواهیم استدلال کنیم که در دوران پساکرونا و در گشت و گذار و رستوران گردی سرانه مصرف مرغ 
افزایش یافته هم تا حدودی با یک فرضیه ضعیف رو به رو می شویم، چرا که اغلب جوانان به فست فود روی 
آورده اند و غذا هایی که لزوما مرغ محور نیستند. شاید کلیدی ترین پاسخ این است که بررسی کنیم وقفه ای 

در تولید رخ داده است یا خیر. این بررسی، نیاز به تحلیل های آماری دارد و با نظریه دادن حل نمی شود.«

سخنگوی ســازمان امور مالیاتی گفت: حدود ۳۰۸ هزار کد ملی مشکوک 
را شناسایی کردیم که حداقل یکی از حساب های آنها حساب مشکوک به 
فعالیت تجاری بوده است که مجموع واریزی به حساب این ۳۰۸ هزار کد 
ملی ۱۲۰۰ هزار میلیارد تومان بوده است که ۱۷۶ هزار نفر از این افراد پرونده 

مالیاتی هم نداشتند و برای اولین بار شناسایی شده اند.
مهدی موحدی بک نظردرباره شناسایی فعالان اقتصادی دانه درشت که مالیاتی نپرداخته اند و 
فرار مالیاتی داشتند و یا حداقل مالیات را پرداخته اند، اظهار داشت: افرادی شناسایی شدند که 
هرچند فعالیت و درآمدی داشتند اما درآمدهای حاصل از فعالیت های آنها تا پیش از این قابل 
رصد نبوده و از سیستم رصد سنتی سازمان امور مالیاتی پنهان بوده اما اخیرا به واسطه نظامات 
هوشمند و شناسایی مبتنی بر داده ها توانسته ایم به یکسری افراد دسترسی پیدا کنیم که فرار 
مالیاتی داشتند یا مالیات به حق خود را پرداخت نمی کردند و به موجب این شناسایی ها باید 

مالیات واقعی را بپردازند.وی درباره شناسایی حساب  های اجاره ای که برخی از فعالان اقتصادی 
با استفاده از آن قوانین مالیاتی را دور زده اند، گفت: با توافقی که با بانک مرکزی درباره شناسایی 
حساب های مشکوک به فعالیت های تجاری داشتیم توانستیم یکسری حساب هایی را با کد ملی 
که حداقل با یکی از حساب هایشان فعالیت مشکوک به تراکنش ها و مبادلات تجاری داشتند را 
شناسایی کنیم و از قِبل این اقدام، توانستیم افرادی را شناسایی کنیم که مشکوک به اجاره دادن 
حساب های بانکی خود بودند.  سخنگوی سازمان امور مالیاتی در گفت وگو با ایلنا،  با بیان اینکه 
پیش از این کسی دنبال شناسایی این افراد نبوده است و اقدامی در این زمینه صورت نگرفته 
بود، ادامه داد: با توجه به اقدامات انجام شده،  برچیده شدن بساط حساب های اجاره ای به این 
معنا نیست که به طور کامل این تخلف متوقف شود اما با اقدامات سازمان امور مالیاتی ریسک 
فعالیت های غیرشفاف اقتصادی با حساب  های شخصی و حساب های اجاره ای را افزایش و 
احتمال انجام این تخلف را کاهش می دهد.موحدی بک نظر درباره ردیابی سرشاخه های این 
تخلف افزود: طبیعتا افرادی که با حساب بانکی  آنها فعالیت هایی انجام شده، مورد رصد قرار 
می گیرند مگر اینکه در رصد ها، این فرد منکر وجود چنین حسابی شود در این صورت با پیگیری 
و ردیابی هایی که انجام می دهیم به سرشاخه و فردی که حساب بانکی را به اجاره می گیرد، 
می رسیم.وی گفت: لازمه رسیدن به سرشاخه این است که حساب های افرادی که مشکوک 
به فعالیت تجاری هستند، شناسایی شوند. حال اینکه تعدادی از این افراد حجم ریالی و مجموع 
بستانکاری واریزی به حساب هایشان کم است و در برخی از این حساب ها هم این اعداد بسیار 
بیشتر است.سخنگوی سازمان امور مالیاتی تاکید کرد: تقریبا حدود ۳08 هزار کدملی مشکوک را 
شناسایی کردیم که حداقل یکی از حساب های آنها حساب مشکوک به فعالیت تجاری بوده است 
که مجموع واریزی به حساب این ۳08 هزار کدملی ۱۲00 هزار میلیارد تومان بوده  است که ۱۷۶ 

هزار نفر از این افراد پرونده مالیاتی هم نداشتند و برای اولین بار شناسایی شده اند.

در حالیکه توزیع کود و سموم تقلبی بر بخش کشاورزی زیان های مالی جبران ناپذیری وارد کرده، 
گلخانه داران میگویند به دلیل بحرانی بودن شرایط بابت سموم خارجی باکیفیت وارداتی یا حتی 

قاچاقی هر قیمتی می پردازیم.
در حالی بخش کشاورزی کشور با گرانی انواع نهاده های تولید همچون سم، کود، بذر و غیره مواجه است که فراتر از این 
موارد با مشکل و چالش توزیع کود و سموم تقلبی یا با ماده موثره پایین نیز مواجه هستند و بهره برداران از این اتفاق ضررهای 
 مالی بسیاری را متحمل می شوند. ضمن اینکه بر اساس آنچه از سوی کارشناسان به ویژه کارشناسان حوزه آب و خاک مطرح
 می شود استفاده از محصولات بی کیفیت و غیر استاندارد ضربه های جبران ناپذیری به خاک زراعی می زند و به عبارتی 
سامت خاک را تحت شعاع قرار می دهد. نکته حائز اهمیت اینکه یکی از اصلی ترین دلایلی که موجب توزیع فراوان این 
محصولات تقلبی در بازار می شود از سوی کارشناسان بخش، عدم نظارت صحیح دستگاه های نظارتی ذیربط اعام می 
شود. ضمن اینکه برخی معتقدند وقتی کالایی گران می شود قطعا سودجویان به دنبال تولید محصولات مشابه تقلبی یا با 

کیفیت کم می روند و این امری طبیعی است.
آثار منفی استفاده از سموم تقلبی بر محصولات گلخانه ای

»محمدرضا شفیعی«، رئیس انجمن گل و گیاهان زینتی ایران با تاکید بر اینکه توزیع کود و سموم تقلبی در حوزه باغبانی نیز همانند 
 حوزه زراعت رایج است به بازار می گوید: عاوه بر آسیب هایی که استفاده از این محصولات بی کیفیت به خاک کشاورزی وارد 
می کند زیان های مالی هنگفتی نیز به بهره برداران بخش میزند. شفیعی افزود: مساله مهم اینجا است که همانطور که می 
دانید در کشاورزی شاخه باغبانی نسبت به زراعت به اصطاح فشرده تر است به این مفهوم که کار زیادتر، سرمایه بیشتر و درآمد 
 بیشتری دارد. از طرف دیگر در حوزه باغبانی نیز گلکاری و گل و گیاه نسبت به دیگر شاخه ها فشرده تر است و کار و سرمایه زیادی
 می طلبد و به تبع درآمد زایی بیشتری نیز دارد؛ یعنی وقتی می گوییم در یک هکتار گلخانه تولید و راندمان اقتصادی برابر 
صد هکتار زراعت است بیانگر این است که سرمایه، کار و ماده اولیه زیاد می برد.وی ادامه داد: به این ترتیب در این شرایط 
کار حساس تر می شود؛ به این معنا که در یک متر مربع بر فرض به ارزش ۵ میلیون تومان گیاه است و لذا وقتی دچار آفت 
یا بیماری می شود کشاورز برای کنترل و مبارزه با این آفت و بیماری باید سم تهیه کند. اما متاسفانه به دلیل استفاده از سموم 
تقلبی وقت و زمان را از دست می دهد و اثر نمی کند و لذا کل گیاه از بین می رود.شفیعی خاطر نشان کرد: به دلیل مشکاتی 
که از این طریق برای گلکاران ایجاد می شود، برخی از گلکاران تن به این امر می دهند که به هر قیمتی سموم اصلی را از 
خارج از کشور قانونی یا به صورت قاچاق دریافت کنند و این بیانگر این است که در مورد سموم و کودهای تقلبی در حوزه 

گلخانه ها بسیار شرایط حاد است.
گرانی محصولات؛ عامل اصلی توزیع سموم و کود تقلبی در بازار

رئیس انجمن گل و گیاهان زینتی ایران همچنین در پاسخ به این سوال که فراوان شدن سموم و کودهای کشاورزی تقلبی 
ریشه در کاهش واردات دارد یا صرفا به دلیل منافع مالی است که با خود به همراه دارد، گفت: در این مورد دو سه عامل نقش دارد؛ 
یکی به دلیل وضعیت کلی کشور است به این معنا که تعامات با دنیا محدود شده و به چند کشور محدود بسنده کرده ایم، نقل 
و انتقال محدود شده، ارتباطات بسته شده، با شرکت های معتبر سم و کود مثل شرکت های آلمانی، فرانسوی و غیره مستقیما 
ارتباط نداریم و مستقیما جنس به اینجا نمی فرستند.شفیعی ادامه داد: از سوی دیگر گران شدن سموم و کودهای کشاورزی نیز 
در این امر نقش دارد؛ یعنی وقتی قیمت یک لیتر سم ۱00 هزار تومان باشد در شرایط بد اقتصادی کنونی خیلی رغبت برای 
تقلبی ها نیست. اما وقتی نرخ آن به ۳ میلیون تومان می رسد افراد سودجو و متقلب به این فکر می افتند که با برچسب های 
تقلبی سهمی از بازار داشته باشند و این عوامل موجب می شود سموم و کود تقلبی در بازار زیاد باشد.بر اساس این گزارش عاوه 
بر ضرر و زیان های مالی که به تبع استفاده از سموم و کودهای کشاورزی تقلبی یا با ماده موثره کم بر بخش کشاورزی وارد می 
شود و کشاورزان و بهره برداران حوزه متضرر می شوند، این اتفاق موجب بالا رفتن ضایعات بخش زراعت و باغبانی نیز می شود.

استفاده مکرر از یک نوع سم در باغات موجب افزایش ضایعات می شود
در این راستا »مجتبی شادلو«، نایب رئیس اتحادیه باغداران کشور در پاسخ به این سوال که چند درصد ضایعات بخش باغبانی 
 متاثر از رایج شدن سموم و کودهای تقلبی است می گوید: بحث تولید ضایعات به دلیل استفاده از سموم و کودهای بی کیفیت از 
گذشته ها بوده و غالبا به عدم مدیریت صحیح بهره بردار برمی گردد؛ یعنی تکرار بی موقع سموم یا به نوعی استفاده بی رویه و 
یا مکرر از یک نوع سم در مزرعه یا باغ باعث می شود که آفت یا بیماری در مقابل سم مقاوم شود.شادلو افزود: بنابراین بسیاری 
مواقع ضایعات تنها به دلیلی بی کیفیتی سموم نیست بلکه بحث مدیریت هم هست چون در حوزه این محصولات باید تنوع 
وجود داشته باشد. مساله اینجا است که بازار هم خیلی مواقع این همکاری را ندارد؛ یعنی ما می خواهیم دائما از یک سم استفاده 
نکنیم اما سم جایگزین نداریم و به اجبار باید تکرار شود و این مسائلی است که در افزایش ضایعات بی تاثیر نیست.وی تاکید 
کرد: در هر صورت در حوزه سموم و کودهای کشاورزی یا باید تولید خوب داشته باشیم یا واردات خوب رقم بخورد. چرا که 
پیش از این به هر حال سمومی از کشورهای صاحب صنعتی همچون آلمان، اسپانیا و فرانسه وارد می شد که محصولات با 
کیفیت بالایی بود و به طور خاص برای بیماری های بسیار کارآمد بودند. اما وقتی این کالاهای با کیفیت موجود نباشد نمی 

توان بر بیماری ها فائق آمد و این می شود که ضایعات را بالا می برد.

رییس کنفدراسیون صادرات ایران؛ سخنگوی سازمان امور مالیاتی:

کارت بازرگانی در اکثر کشورها منسوخ شده است

ماجرای پرواز بی سابقه قیمت مرغ

اجاره حساب بانکی برای فرار مالیاتی!

 افزایش ضایعات باغی
 با توزیع سموم تقلبی در بازار

یک نماینده مجلس شورای اسلامی گفت: وقتی ما 
چنگی به دل نمی زنیم حالا به زور به مردم بگوییم 
مثل ما شــوید؟ قبول نمی کنند، بسیار طبیعی هم 
است. بچه من به زور حرف من را نمی پذیرد، چه 
برسد به جامعه ای که ممکن است با من موضع هم 

داشته باشد. چرا باید حرف من را بپذیرد؟
مسعود پزشکیان درباره استقرار مجدد گشت ارشاد، گفت: خب، 
مستقر کنند مشکل پیدا می کنند. این را باید از آن هایی پرسید که 

این تصمیم را گرفته اند.
این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: معتقدم به قول حضرت 
علی »مَنْ نصََبَ نفَْسَهُ للِنَّاسِ إمَِاماً، فَلیَْبْدَأْ بتَِعْلیِمِ نفَْسِهِ قَبْلَ تَعْلیِمِ 
غَیْرِهِ وَ لیَْکُنْ تَأدْیِبُهُ بسِِیرَتهِِ قَبْلَ تَأدْیِبهِِ بلِسَِانهِِ« یعنی آن کسی 
که جلوی مردم به عنوان پیشوا ایستاد و گفت من می خواهم راه 

به شما نشان دهم و هدایت تان کنم، شروع کند اول خودش را 
اصاح کند قبل از این که دیگران را اصاح کند. قبل از اینکه به 
مردم بگوید چه کنید، با رفتارش به مردم نشان دهد که اینطور 
بودن بسیار بهتر است. این چیزی که نتوانستیم به جامعه بگوییم.

وی تاکید کرد: مدیریت ما به دانشجوی مان نشان نداده است که 
مدیریت ما بهتر از آن آدمی است که از او نقد می کنیم. سیاست ما 
بهتر از کسی است که به او حرفی می زنیم. در نتیجه تا خودمان را 
اصاح نکنیم، نمی توانیم به دیگران بگوییم اصاح شوید. بالاخره 
ما باید یک الگو داشته باشیم، یا چنگی به دل بزنیم تا دیگران به 
طرف ما بیایند، هنگامی که من چنگی به دل نمی زنم، چگونه 
به فانی بگویم بیا مانند من شو؟ اول باید مزیت ها، دستاوردها 
و خوبی هایی در من وجود داشته باشد که دیگران وقتی به من 
نگاه می کنند بگویند ای کاش ما هم می توانستیم این گونه شویم. 

وقتی ما چنگی به دل نمی زنیم حالا به زور به مردم بگوییم مثل 
ما شوید؟ قبول نمی کنند، بسیار طبیعی هم است. بچه من به زور 
حرف من را نمی پذیرد، چه برسد به جامعه ای که ممکن است با 

من موضع هم داشته باشد. چرا باید حرف من را بپذیرد؟
پزشکیان در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر این که چندین ماه 
است لایحه عفاف و حجاب در مجلس و دولت در حال رفت و 
آمد است درحالی که مطرح می شود چنین لایحه ای مورد پذیرش 
افکار جاری در جامعه نیست، تکلیف اینن لایحه چه می شود، 
عنوان کرد: رفتار را با قانون نمی شود اصاح کرد. رفتار یک امر 
تربیتی، باوری، ذاتی و اعتقادی اســت و این مجموعه را باید در 
رفتارها از همان بچگی آرام  آرام یاد داد و بالا آورد؛ در هیچ جای 
دنیا رفتارها را با دستورها، امر و نهی ها و قوانین نتوانستند درست 
کنند مگر اینکه یک مجموعه و بسته ای از کارها باشد که منجر به 
تغییر رفتار شود که آن هم مستلزم آموزش ها، انگیزها و بسیاری 

چیزهای دیگر است که باید ادغام کرد تا نتیجه درست گرفت.
وی در گفت وگو با ایلنا،  در خصوص اظهارات وزیر فرهنگ و 

ارشاد اسامی مبنی بر این که دولت نمی توانسته مواردی را در 
لایحــه عفاف و حجاب قرار دهد اما نمایندگان مجلس درحال 
تمهید این موارد هستند و اینکه این ها چه مواردی هستند، گفت: 
نمی دانم از خودشان بپرسید. اگر چیزی هم بخواهند بنویسند و 
بگذارند باز هم اجرا نمی کنند! مگر ماهواره خاف قانون نیست؟ 
چنــد درصد ندارند؟ از خود همین نمایندها. آن های دیگر را ول 
کنید؛ از خود سیاست مداران که قانون نوشتند، چند درصد ماهواره 
دارند؟ این چیزها هم مانند همین است. مگر خیلی از چیزهایی 
که حرام کردیم و گفتیم غلط است، بعدا یک توجیحی برایش 
ننوشــتیم؟ این هم مشابه همان اســت بالاخره در این رفت و 
برگشــت ها فردا مجبور می شوند یه جور دیگری برخورد کنند. 
یعنی اگر ما جامعه را نشناسیم و برایش درست برنامه ننویسیم، 

مشکل پیدا می کنیم.

وقتی ما چنگی به دل نمی زنیم چگونه به زور به مردم بگوییم مثل ما شوید؟
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